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Protokół nr 57/2024 

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu  22 stycznia 2024 r. w godz. od 16:00 do 17:15  

w  Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1.  

 

Obecni członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji  

2. Wojciech Pająk – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Jacek Juszkiewicz 

5. Monika Lipińska  

 

Nieobecni członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

1. Anna Maria Gawlińska 

2. Kamil Lauryn 

3. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk   

2. Agnieszka Małka – Naczelnik Wydziału Kultury i Sportu 

3. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury Sportu i Turystyki powitał 

zebranych i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami 

komisyjnymi.  

 

Radni nie mieli  uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 56/2023 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu  

 i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  11 grudnia 2023 roku. 

2. Przyjęcie Planu pracy Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach na 2024 rok. 

3. Zaopiniowanie wniosków o przyznanie stypendiów i nagród Miasta Suwałki w dziedzinie 

kultury oraz wniosków o stypendia artystyczne dla dzieci i młodzieży.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2024 

rok. 

5. Raport za lata 2021-2022 z realizacji programu „Ochrony Środowiska dla miasta Suwałki 

na lata 2021-2024”. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały przyjęcia programu pn.  

„Ograniczania niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad 

udzielania dotacji w ramach programu. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia tytułu 

„Honorowy Obywatel Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 
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8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia tytułu 

„Zasłużony dla Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 

9. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 56/2023 z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu  

i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  11   2023 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli  uwag, wobec czego Protokół nr 56/2023  

z posiedzenia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 11 grudnia 2023 r. został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2  

Przyjęcie Planu pracy Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach na 2024 rok. 
Plan pracy stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji projekt Planu pracy Komisji 

Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki na 2024 rok otrzymali wraz z materiałami  komisyjnymi. 

Zapytał o ewentualne uwagi i wnioski. Członkowie nie wnieśli uwag, wobec czego 

przystąpiono do głosowania: 

 

„za”                                              -   5 radnych 

przeciw                                        -   0 

wstrzymujących się                     -   0  

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że   Plan pracy Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

na 2024 rok został jednogłośnie przyjęty. 

Plan pracy na 2024 rok stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad. pkt. 3  

Zaopiniowanie wniosków o przyznanie stypendiów i nagród Miasta Suwałki w dziedzinie 

kultury oraz wniosków o stypendia artystyczne dla dzieci i młodzieży.  

Wniosków stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali.  

Zaproponował, aby zestawienia wniosków poddane zostały głosowaniu oddzielnie, na co 

Członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki wyrazili zgodę. 

Przypomniał, że  w Zestawieniu wniosków o przyznanie stypendium Miasta Suwałki na 2024 

rok osobom zajmującym się twórczością artystyczną, tworzeniem, upowszechnianiem kultury 

oraz opieką nad zabytkami ocenę pozytywną otrzymały 3 projekty na 20 zgłoszonych. 

Wojciech Pająk stwierdził, że zarezerwowana w budżecie kwota na ten cel 50.000 zł jest za 

mała w stosunku do potrzeb. Analiza zgłoszonych projektów pozwala stwierdzić, że osoby, 

które zgłosiły przedmiotowe wnioski to są mistrzowie w swoim rzemiośle artystycznym. Nie 

dobrze by się stało, żeby z powodu braku kilkudziesięciu tysięcy złotych projekty te zostały 
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odrzucone; w szczególności dotyczy to projektu filmowego pana Franciszka Szumińskiego –

reżysera teatralnego i filmowego, który proponuje zrobienie filmu o Suwałkach. Temat ten 

pojawiał się w strategii promocji Suwałk parę lat temu. Wniosek ten powinien być przyjęty, bo 

po wyprodukowaniu filmu będzie to doskonała reklama dla naszego miasta. Zwrócił się do 

Zastępcy Prezydenta pana Romana Rynkowskiego z propozycją, aby w budżecie miasta 

znalazły się środki finansowe na przyjęcie jeszcze trzech wniosków, które otrzymały od 

Komisji Stypendialnej  powyżej 6 punktów. 

Agnieszka Małka dodała, że wniosek stypendialny nie dotyczy realizacji filmu tylko samego 

teasera. 

Roman Rynkowski potwierdził, że Kapituła Nagród Miasta Suwałki miała bardzo trudne 

zadanie. W tym roku wpłynęło dużo bardzo ciekawych i dobrych projektów, które zasługuję na 

finansowanie; niestety przeszkodą formalną jest uchwała Rady Miejskiej, w której zapis 

§ 1 pkt. 6 mówi, że w ciągu roku można przyznać do 3 stypendiów. Bez zmiany uchwały nie 

ma możliwości zwiększenia finansowania na większą liczbę projektów. Ponadto problemem 

jest znalezienie środków finansowych na ten cel w uchwalonym budżecie. 

Wojciech Pająk poinformował, że trzy dodatkowe stypendia budżet miasta kosztował by 

68.000 zł.- 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że należało by zmienić obowiązującą uchwałę poprzez 

wykreślenie kryterium ilościowego i dopisania sformułowania:   „do” wysokości 

zabezpieczonych na ten cel środków finansowych”; w ślad za tym należało by wprowadzić 

zmiany w budżecie miasta poprzez zwiększenia puli środków finansowych w tym zakresie. 

Wyraził swoje wątpliwości, czy obecna Rada Miejska zdąży przed upływem kadencji zmiany 

te wprowadzić. Uważa, że należy się pochylić na tematem i zasygnalizować jako wniosek 

Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki, ale są małe szanse na dokonanie zmian przed 

końcem kadencji. 

Roman Rynkowski nadmienił, że problem istnieje, ponieważ zmiana uchwały wymaga 

przeprowadzenia postępowania  zgodnego z obowiązującymi procedurami a jest to proces 

czasochłonny. Pewnym rozwiązaniem jest wniosek merytorycznej komisji w sprawie 

zwiększenia liczby projektów 

Wojciech Pająk zgłosił wniosek do protokołu , aby przy kolejnym procedowaniu stypendiów 

Miasta Suwałki osobom zajmującym się twórczością artystyczną, tworzeniem kultury oraz 

opieką nad zabytkami zmienić obowiązującą obecnie uchwałę poprzez wykreślenie zapisu  

dotyczącego liczby przyznawanych stypendiów w zależności od środków finansowych 

zarezerwowanych w budżecie miasta. Planem „B” może być pozyskanie środków finansowych  

z Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Zapytał, czy istnieje 

możliwość uruchomienia środków finansowych na realizację filmu, jeśli scenariusz będzie 

zawierał wątki walki z nałogiem. Uważa, że film traktujący o kimś kto popada w różne 

trudności i wychodzi z nich to może być traktowany jako profilaktyka.  

Jacek Juszkiewicz   zwrócił uwagę, że zmaganie się z nałogiem to nie jest profilaktyka,  

a działanie przedmiotowej Komisji pozwala na finansowanie profilaktyki a nie walki  

z nałogiem. Przypomniał, że w ubiegłym roku padła propozycja stworzenia pewnej 

kategoryzacji : przykładowo stypendium w dziedzinie muzyki, filmu. Jedno stypendium 

przyznawane było by w danej kategorii. Kapituła wyraziła swoje zdanie przyznając stypendia 

ale każdy może mieć w tym względzie swoje zdanie. 
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 Wojciech Pająk zwrócił uwagę  na ilość zgłoszonych dobrych, na wysokim poziomie 

projektów; należy zastanowić się co można w danej chwili zrobić, aby rozszerzyć finansowanie 

o dalsze 3 projekty; uważa, że projekt Franciszka Szumińskiego pt. ‘Droga donikąd” – 

napisanie scenariusza filmowego i nagranie teasera jest bardzo dobry i szkoda by było, żeby 

nie został doceniony. Młoda fala reżyserów, do której należy Suwalczanin Franciszek 

Szumiński w najbliższym czasie może kosztować więcej niż 35.000 zł. 

Jacek Juszkiewicz  podkreślił, że Członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

związani są z obowiązującymi przepisami prawa; jeżeli uchwała Rady Miejskiej obowiązuje to 

musi być respektowana.  

Tadeusz Czerwiecki w nawiązaniu do opisu projektu Franciszka Szumińskiego zapytał, co 

oznacza określenie „głupek boży”. Wyraził swoje obawy, czy taki zwrot nie okaże się 

określeniem, które będzie ośmieszało mieszkańców Suwalszczyzny. 

Agnieszka Małek odpowiedziała, że „głupek boży” jest dosłownym cytatem z opisu  

scenariusza i teasera przesłanego przez autora i oznacza człowieka naiwnego życiowo, 

prostolinijnego, szczerze podchodzącego do siebie i do innych. 

 Wojciech Pająk zwrócił się z prośbą do pani Agnieszki Małka o przeprowadzenie rozmowy  

z młodym filmowcem Franciszkiem Szumińskim w temacie ponownego złożenia projektu do 

Urzędu Miejskiego w roku 2025. 

Roman Rynkowski powiedział, że nie ma żadnego ograniczenia w sprawie ponownego 

składania projektów o czym są informowane  osoby zainteresowane.. 

Członkowie Komisji więcej uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

zaopiniowania przedmiotowego wniosku stypendialnego: 

„za”                                              - 5 radnych  

przeciw                                        -  0  

wstrzymujących się                     -  0   

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Wnioski 

o przyznanie stypendiów Miasta Suwałki na 2024 rok osobom zajmującym się twórczością 

artystyczną, tworzeniem, upowszechnianiem kultury oraz opieką nad zabytkami,  zaopiniowała 

pozytywnie.  

 

Bogdan Bezdziecki  poinformował, że Kapituła Nagród Miasta Suwałki oceniła pozytywnie 

wszystkie wnioski dotyczące przyznania stypendium artystycznego Prezydenta Miasta Suwałk 

dla dzieci i młodzieży. Łączna kwota proponowanych stypendiów to 33.000 zł.; w projekcie 

budżetu na ten cel zaplanowano 50.000 zł.  

Członkowie Komisji uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

zaopiniowania przedmiotowego wniosku stypendialnego: 

„za”                                              - 5 radnych  

przeciw                                        -  0  

wstrzymujących się                     -  0   

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Wnioski  

o przyznanie stypendium Prezydenta Miasta Suwałk dla dzieci i młodzieży, zaopiniowała 

pozytywnie.  
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Bogdan Bezdziecki  poinformował, że Kapituła Nagród Miasta Suwałki oceniła pozytywnie 

wszystkie wnioski (22) o doroczne nagrody Miasta Suwałki za 2023 rok oraz nagrody 

jubileuszowe w dziedzinie kultury. Łączna kwota przyznanych nagród to 56.000 zł; w budżecie 

zarezerwowano 60.000 zł; kwota pozostawiona w rezerwie na nagrody to 4.000 zł. 

W związku z tym, że w rezerwie pozostała kwota 4.000 zł zapytał, czy nie można by młodym 

artystom zwiększyć kwotę nagród o 500 zł. 

Agnieszka Małka odpowiedziała, że nagrody są zróżnicowane, w zależności od wieku  

i uzyskanej punktacji. Dzieci otrzymały maksymalną kwotę, jaka jest przewidziana w danej 

grupie wiekowej.. Kwota pozostała w rezerwie może być wykorzystana w ciągu 2024 roku. 

Członkowie Komisji uwag i wniosków nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

zaopiniowania przedmiotowego wniosku : 

„za”                                              - 5 radnych  

przeciw                                        -  0  

wstrzymujących się                     -  0   

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki Wnioski  

o doroczne nagrody Miasta Suwałki za 2023 rok oraz nagrody jubileuszowe w dziedzinie 

kultury,  zaopiniowała pozytywnie.  

Zbiorcza opinia stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

Ad. pkt. 4  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2024 

rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że wszyscy Członkowie Komisji otrzymali  

przedmiotowy projekt uchwały. Zapytał o ewentualne pytania i wnioski.  

 

Jerzy Gałązka nadmienił, że projekt uchwały jest zgodna z zapisem ustawały z dnia 21 

sierpnia 1997 r, o ochronie zwierząt.  Nowością jest wprowadzenie akcji adopcyjnej 

bezdomnych zwierząt pod hasłem „Adoptuj Seniora”. Jeżeli bezdomne zwierzę przebywa  

w schronisku powyżej 3 lat  osoba adoptująca może skorzystać z bonusu finansowego  

w kwocie 1.500 zł. Środki  finansowe na realizację tego programu zostały zabezpieczone  

w budżecie miasta na rok 2024. Do adopcji przekazywane są zwierzęta zdrowe i mające 

aktualne szczepienia. 

Wojciech Pająk zapytał, czy projekt uchwały był opiniowany z organizacjami i lekarzem 

weterynarii. 

 Jerzy Gałązka odpowiedział, że projekt przedmiotowej uchwały został przesłany do 

zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Suwałkach, Polskiemu Związkowi 

Łowieckiemu Zarząd Okręgowy w Suwałkach oraz organizacjom pozarządowym działającym 

na terenie Suwałk; poza tym był przedmiotem konsultacji przez Suwalską Radę Pożytku 

Publicznego. Uwagi do projektu  zostały złożone przez lekarza weterynarii oraz Suwalską 



6 
 

Radę Pożytku Publicznego, które w większości zostały uwzględnione. Nie uwzględniona 

została propozycja  wykreślenia zapisu dotyczącego ograniczenia adopcji do 2 psów na jedną 

osobę rocznie oraz uwaga Powiatowego Lekarza Weterynarii w sprawie zwierząt dzikich. 

Projekt uchwały traktuje o zwierzętach bezdomnych a nie dzikich. 

Wojciech Pająk zapytał jak układa się współpraca z właścicielem schroniska dla zwierząt  

w Suwałkach przy ul. Sianożęć. 

Jerzy Gałązka odpowiedział, że ponowna umowa została podpisana w zasadzie nie dawno. 

Podkreślił, że współpraca z tym podmiotem zawsze była bardzo dobra;  warunki dla zwierząt  

są na bardzo wysokim poziomie. Lekarz weterynarii dokonując kontroli obiektu żadnych uwag 

nie wnosił. 

Grzegorz Krysa podkreślił, że zbyt duża ilość wolnożyjących kotów jest oznacza wymierne 

szkody  wśród ptactwa. 

Członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki  uwag i wniosków nie wnieśli, 

wobec powyższego przystąpiono do głosowania: 

„za”                                              - 5 radnych  

przeciw                                        -  0  

wstrzymujących się                     -  0   

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki   

w Suwałkach projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2024 rok 

zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

Ad. pkt. 5  

Raport za lata 2021-2022 z realizacji programu „Ochrony Środowiska dla miasta Suwałki 

na lata 2021-2024”. 

Raport stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski.  

 

Grzegorz Krysa poinformował, że organ wykonawczy gminy w celu realizacji polityki 

ekologicznej państwa jest zobowiązany do sporządzenia co dwa lata programu ochrony 

środowiska. W programie przyjęte zostały cele, które powinny zostać osiągnięte poprzez 

działania zmierzające do  eliminacji lub zmniejszenia natężenia oddziaływania czynników 

zagrażających i jakości środowiska naturalnego oraz negatywnie oddziałujących na warunki 

życia mieszkańców. 

Wojciech Pająk zadał pytanie dotyczące zanieczyszczenia pól elektromagnetycznych  

i wyników przeprowadzonych kontroli w 2022 r. źródeł promieniowania 

elektromagnetycznego. Podkreślił, że stan wód powierzchniowych jest zły- chodzi o Czarną 

Hańczę i zalew Arkadia. Dodał, że w założeniach jest zapis poprawy do 2027 r. Czarna Hańcza 

zanieczyszczona jest głównie przez trafianie do kanalizacji deszczowej substancji 
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ropopochodnych z samochodów, tirów; ze względu na brak możliwości technicznych poprawa 

wód powierzchniowych  została przedłużona do 2027 roku. 

Jerzy Gałązka odpowiedział, że  Raport przedstawia stopień realizacji  określonych  

wskazanych celów uzyskanych od wydziałów Urzędu Miejskiego, jednostek i spółek 

miejskich. Przedsięwzięcia realizowane w latach 2021-2022 w dużej mierze przyczyniły się do 

poprawy warunków środowiskowych w mieście. 

Odnośnie zanieczyszczenia Czarnej Hańczy odpowiedział, że istnieje około 30 seperatorów; 

główne wypusty posiadają separatory, co w znacznym stopniu powinno poprawić jakość wód. 

Dodał, że wskaźniki dla monitorowania celów poszczególnych obszarów interwencji mówią  

o tym, że sytuacja nie uległa zmianie lub jest zgodna z wymogami. Jedynym elementem 

budzącym pewne zastrzeżenia jest jakość wód powierzchniowych. W założeniach wskaźnik  

dla monitorowania jest dobry a w rzeczywistości jest zły. 

Wojciech Pająk zapytał, o możliwości  sprawdzania poprawy wód powierzchniowych co roku. 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że przede wszystkim powinna być znana informacja jakiego 

rodzaju są te zanieczyszczenia: olejowe, chemiczne czy  biologiczne.. 

Jerzy Gałązka poinformował o przygotowywanym projekcie,  w którym ujęte zostaną 

klimatyczne zmiany w Suwałkach oraz czystość wód  Czarnej Hańczy. 

Wojciech Pająk stwierdził, że Suwalczanie produkują tyle samo śmieci, porównywalnie do lat 

poprzednich; należy zwrócić większą uwagę na segregacje śmieci. W roku ubiegłym  

selektywna zbiórka wynosiła ok 27 % 

Jerzy Gałązka poinformował o otwarciu przez PGO linii sortowniczej,  do oczyszczania 

odpadów. PEC zaczyna realizacje inwestycji związanej ze spalarnią dotyczącą frakcji wysoko 

energetycznej- to co nie jest do zagospodarowania w chwili obecnej. 

Grzegorz Krysa poinformował, że zostało wystosowane pismo do firm, które przewożą śmieci 

o prowadzenie sprawozdawczości bardziej precyzyjnie. 

 

Członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki więcej uwag i wniosków nie wnieśli, 

wobec powyższego Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stwierdził, 

że Raport za lata 2021-2022 z realizacji programu „Ochrony Środowiska dla miasta Suwałki 

na lata 2021-2024” został przyjęty. 

 

Ad. pkt. 6  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały przyjęcia programu pn.  

„Ograniczanie niskiej emisji na terenie Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad 

udzielania dotacji w ramach programu 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

 

Jerzy Gałązka poinformował, że wysokość kwoty uzyskiwanego dochodu, od którego 

uzależniona jest wysokość dotacji odpowiada progom dochodowym, które obowiązują  

w programie „Czyste powietrze” i „Ciepłe mieszkanie”. Zmiana ta pozwoli na wypłacanie 

wyższej dotacji osobom o niższym dochodzie. Przedmiotowe zmiany nie wpływają ma poziom 

wydatków budżetu miasta.  
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Wnioski w przedmiotowej sprawie przyjmowane będą od 15 lutego do 30 marca br. 

 

Członkowie Komisji więcej wniosków i uwag nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania  

za                                              -  5 radnych 

przeciw                                     -  0 

wstrzymujących się                  -  0 

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki projekt 

uchwały  zmiany uchwały przyjęcia programu pn.  „Ograniczanie niskiej emisji na terenie 

Gminy Miasta Suwałki” i określenia zasad udzielania dotacji w ramach programu  

zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

Ad. pkt.7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia tytułu 

„Honorowy Obywatel Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

 

Roman Rynkowski poinformował, że zmiany w projekcie uchwały sprawie ustanowienia 

tytułu „Honorowy Obywatel Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania, zostały 

wprowadzone zgodnie z  sugestią organu nadzorującego Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego. 

Zmiana polega na zastąpieniu zwrotu „Biuro Rady Miejskiej w Suwałkach” zwrotem „Urząd 

Miejski w Suwałkach”, wykreśleniem  ust. 15 pkt 2 zwrotu „wystawiona przez Biuro Rady 

Miejskiej”, zaś ust. 21 pkt 1 otrzymuje brzmienie „ skazania prawomocnym wyrokiem za czyn 

zabroniony popełniony umyślnie”.    

 

Członkowie Komisji wniosków i uwag nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania: 

 za                                              -  5 radnych 

przeciw                                     -  0 

wstrzymujących się                  -  0 

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki projekt 

uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Honorowy Obywatel 

Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

Ad. pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia 

tytułu „Zasłużony dla Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 
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Roman Rynkowski poinformował, że zmiany w projekcie uchwały sprawie ustanowienia 

tytułu „Zasłużony dla Miasta Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania, zostały wprowadzone 

zgodnie z  sugestią organu nadzorującego Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego. Zmiana polega 

na zastąpieniu zwrotu „Biuro Rady Miejskiej w Suwałkach” zwrotem „Urząd Miejski  

w Suwałkach”,  wprowadzeniu do wyliczenia w ust. 1  zwrot „ w szczególności” zastąpiono 

zwrotem „w tym”, wykreśleniem  ust. 15 pkt 2 zwrotu „wystawiona przez Biuro Rady 

Miejskiej”, zaś ust. 21 pkt 1 otrzymuje brzmienie „ skazania prawomocnym wyrokiem za czyn 

zabroniony popełniony umyślnie”.    

 

Członkowie Komisji wniosków i uwag nie zgłosili, wobec powyższego przystąpiono do 

głosowania  

za                                              -   5 radnych 

przeciw                                     -  0 

wstrzymujących się                  -  0 

 

Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki projekt 

uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustanowienia tytułu „Zasłużony dla Miasta  

Suwałk” oraz regulaminu jego nadawania. zaopiniowała pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr 13 do protokołu 

 

Ad. pkt. 9 

Wolne wnioski 

 

Roman Rynkowski przypomniał, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki w ubiegłym 

roku pozytywnie zaopiniowała wniosek Młodzieżowej Rady Miasta w sprawie organizacji 

koncertu hip-hopowego o dofinansowania wydarzenia w kwocie ”do” 100.000 zł. Nadmienił, 

że posiada wstępne rozeznanie kosztów organizacji koncertu. Zwrócił się z prośbą do 

Członków merytorycznej Komisji o podniesienie określonego pułapu do kwoty 150.000 zł. 

Zgodnie z sugestią radnych wybranym wykonawcą jest GIPPS, który w swoich utworach nie 

używa słów niecenzuralnych. Jest to wykonawca bardzo popularny o czym świadczy sprzedaż 

80.000 biletów na Stadionie w Śląskim w Katowicach. Młodzież jest bardzo zadowolona 

 z wybranego wykonawcy i aby zminimalizować koszty zaakceptowała organizację wydarzenia 

na hali Arena. 

Agnieszka Małka zaprezentowała Członkom Komisji  jeden z utworów tego wykonawcy. 

Poinformowała, że organizacja koncertu w terenie zamkniętym pozwala na większy wpływ 

Samorządu na koszty i na sprzedaż biletów. 

Jacek Juszkiewicz zapytał o termin , w którym miał by odbyć się koncert. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że młodzież zaproponowała termin 8 czerwca 2024 r. 

 

Członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki więcej uwag i wniosków nie wnieśli, 

wobec czego przystąpiono do głosowania: 

za                                              -   5 radnych 

przeciw                                     -  0 

wstrzymujących się                  -  0 
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Bogdan Bezdziecki stwierdził, że Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki wniosek  

o zwiększenie puli do kwoty 150.000 zł na organizację  koncertu hip-hopowego zaopiniowała 

pozytywnie. 

Opinia stanowi załącznik nr14 do protokołu 

 

Tadeusz Czerwiecki – w nawiązaniu do organizacji  na hali Arena finału Wielkiej Orkiestry 

Świątecznej Pomocy zapytał, czy jest podpisana  stosowna umowa i kto będzie odpowiadał za 

bezpieczeństwo. 

Roman Rynkowski odpowiedział, że umowa jest podpisana ze Sztabem WOŚP i to on będzie 

odpowiadał za bezpieczeństwo. 

Wojciech Pająk zwrócił się z prośbą o rozważenie możliwości na przyszły rok dofinansowania 

do filtrów na kominach. Z pewnością ograniczyło by to pojawianie sią smogu w mieście. 

Grzegorz Krysa poinformował, że zrobione zostanie rozeznanie jakie są opcje techniczne na 

rynku jeżeli chodzi o filtry i zebrane informacje zostaną przedstawione na następnym 

posiedzeniu Komisji. 

Tadeusz Czerwiecki poruszył temat drona, którego zadaniem była by obserwacja nocnego 

palenia. 

Jerzy Gałązka poinformował, ze nie ma możliwości zorganizowania laboratorium 

posiadającego odpowiednie atesty; w chwili obecnej każdy sygnał nieprawidłowego palenia 

sprawdzany jest przez straż miejską. 

Wojciech Pająk stwierdził, że od wielu lat jest ograniczenie niskiej emisji, funkcjonuje 

program „Czyste powietrze” a i tak sytuacja jest katastrofalna. 

Jacek Juszkiewicz stwierdził, że sytuacja mimo wszystko diametralnie się w tym temacie 

poprawiła; sporo ludzi założyło ogrzewanie gazowe. Gęsty dym pojawiający się na ulicach to 

już są sytuacje jednostkowe. 

 

Członkowie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki więcej uwag i wniosków nie zgłosili. 

 

Bogdan Bezdziecki –Przewodniczący Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

podziękował zgromadzonym za udział w posiedzeniu.  Na tym protokół zakończono.  

 

 

                                                                                                   Przewodniczący 

                                                                              Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki                        

                                                                                           Rady Miejskiej w Suwałkach 

   

                                                                                                   Bogdan Bezdziecki                

 

       

                     
Protokół sporządziła: 

Danuta Skucz 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
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